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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 5/2005 
Caràcter: ordinària 
Data: 27 de maig de 2005 
Horari: de 11:30 a les 12:35 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
 

Marta Camps Torrens,  Regidora 
 
 

Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
 

Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
 

Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
 

Montse Mínguez García,  Regidora 
 
 

Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
 

Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
 

Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
 

Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
 

Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
 

Enric Ramon Oró Gallart,  Regidor 
 
 

Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
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Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
 

Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Benet Tugues Boliart,  

 
 
 
Regidor 

 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per uanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 29 d'abril de 2005. 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia i que van del núm. 1685 fins al 
núm. 2269, ambdòs inclosos. 
 
 
3.- APROVACIÓ CANVI DE DATA DEL PLE ORDINARI DEL MES DE JUNY DE 2005 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de juny de 2005 
es celebri el divendres 1 de juliol. 
 
Segon.- Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions per ajustar-
se a la nova data de convocatòria. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la Intervenció i 
Tresoreria, i als responsables dels àmbits municipals, als efectes de general coneixement. 

 
 
 
4.- APROVACIÓ INICIAL DE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE 
TREBALL SALVADOR SEGUÍ (ADAPTACIÓ A LA LLEI 57/2003, DE 16 DE DESEMBRE, DE 
MESURES PER A LA MODERNITZACIÓ DEL GOVERN LOCAL) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
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Primer.- Aprovar inicialment la proposta de modificació dels Estatuts de l'Organisme Autònom Institut 
Municipal de Treball Salvador Seguí de Lleida, formulada pel Consell Rector de l'organisme autònom 
en sessió de data 20 de desembre de 2004. 
 
Sgon.- Ordenar la seva exposició pública, mitjançant anuncis en el BOP de Lleida, DOGC i tauler 
d'edictes municipals als efectes de l'examen de la proposta i la formulació de les al·legacions o 
suggeriments que es considerin escaients. En cas de no presentar-se'n cap, l'acord esdevindrà 
definitiu a tots els efectes. 
 
Tercer.- Autoritzar expressament l'Alcaldia per a la realització de tots els actes necessaris per 
l'execució del present acord. 

 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L'AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA, EL 
CONSELL COMARCAL DEL SEGRIÀ I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA PER ESTABLIR EL MODEL 
DE GESTIÓ DELS RESIDUS MUNICIPALS A LA COMARCA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el text del conveni signat en data 6 de maig d'enguany, entre l'Ajuntament de la ciutat, 
l'Agència de Residus de Catalunya i el Consell Comarcal del Segrià per establir el model de gsetió 
dels residus muncipals a la comarca del Segrià. 

 
 
 
6.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2005 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, i l'informe de la interventora, per unanimitat, s'acorda:
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2005 (I), 
segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
 
CAPITOL          TOTAL CAPITOL 
4. . . . . . . . . . . . . . . 144.000 
 
 
-Disminucions- 
 
CAPITOL          TOTAL CAPITOL 
3. . . . . . . . . . . . . . . 144.000 
 
 
R E S U M 
 
       Augment en despeses . . . . . . . 144.000 
       Disminució en despeses. . . . . . 144.000 
                ANIVELLAT 
 



 
 
 
 
 
 

 4

Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 2005 (I), es 
considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en 
els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 
 
7.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DEL  L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUI" 2005 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, i l'informe de la interventora, per unanimitat, s'acorda:
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal de Treball 
"Salvador Seguí" 2005 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
 
CAPITOL                     TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . . .         60.338,93 
6. . . . . . . . . . . . . . .         21.000,00 
T O T A L. . . . . . . .         81.338,93 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
-Augments- 
 
CAPITOL                   TOTAL CAPITOL 
 8 .  . . . . . . . . . . . . .       81.338,93  
 
 
R E S U M 
 
Augment en despeses. . . . . .  81.338,93 
Augment d'ingressos (aplicació 
 romanent de tresoreria). . . .   81.338,93 
ANIVELLAT 
 
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Muncipal de Treball 
"Salvador Seguí" 2005 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Local. 
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8.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2005 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, i l'informe de la interventora, per unanimitat, s'acorda:
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits  al pressupost de l'Institut Municipal de 
Mercats i Consum de Lleida 2005 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
 
CAPITOL                      TOTAL CAPITOL 
1. . . . . . . . . . . . . .             38.028,66 
6. . . . . . . . . . . . . . .           48.128,15 
               T O T A L . . . . .  86.156.81 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
-Augments- 
 
CAPITOL                      TOTAL CAPITOL 
8. . . . . . . . .. . . . . .            86.156,81 
 
 
R E S U M 
 
Augment en despeses. . . . . .  86.156,81 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria . . . .    86.156,81 
 
ANIVELLAT 
      
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Muncipal de Mercats i 
Consum de Lleida 2005 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5  de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 
 
9.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DEL  PATRONAT 
MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA 2005 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, i l'informe de la interventora, per unanimitat, s'acorda:
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost del Patronat Municipal de 
Turisme de Lleida 2005 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
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CAPITOL                     TOTAL CAPITOL 
1 . . . . . . . . . . . . .             10.204,54 
2. . . . . . . . . . . . .                6.568,43 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
-Augments- 
 
CAPITOL                      TOTAL CAPITOL 
8. .  . . . . . . . . . . . .            16.772,97 
 
 
R E S U M 
 
Augment en despeses. . . . . . 16.772,97 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria . . . .   16.772,97 
                                         ANIVELLAT 
 
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost del Patronat Muncipal de 
Turisme de Lleida 2005 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 
 
10.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 2005 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, i l'informe de l'interventor, per unanimitat, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2005 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
 
CAPITOL                      TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .            13.992,79 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
-Augments- 
 
CAPITOL                      TOTAL CAPITOL 
8. .  . . . . . . . . . . . . .         13.992,79 
 
R E S U M 
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Augment en despeses. . . . . . . . . . . . . .  13.992,79 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria Museu Morera)   13.992,79 
ANIVELLAT 
 
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2005 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al 
tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova 
el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 

 
 
 
11.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 2005 (II) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia i l'informe d'Intervenció, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció Cultural 
2005 (II),  per baixes per anul·lació, per finançar el romanent de tresoreria negatiu que resulta  de la 
liquidació del pressupost de l'exercici de l'any 2004, corresponent a l'Institut Municipal de Música 
"Auditori Municipal Enric Granados", segons el següent detall:  
 
Partida       Pressupost inicial   Disminució   Pressupost definitiu 
79.457.226.08   546.978,00      18.493,60       528.484,44                                     

 
 
 
12.- DONANT COMPTE DELS ESTATS FINANCERS DELS PRESSUPOSTOS DE L'AJUNTAMENT, 
OOAA I EMPRESES A 31/3/2005 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat de tramitació dels pressupostos i situació econòmica i 
financera de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 31-3-2005, en compliment 
d'allò disposat a l'article 207 delReial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 3 de les Bases 
d'Execució del Pressupost Municipal. 

 
 
 
13.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA "RED DE CIUDADES AVE" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar definitivament la incorporació i adhesió de l'Ajuntament de Lleida a l'Associació "Red de 
Ciudades AVE", creada de  conformitat a allò previst en la Disposició Addicional de la Llei 7/1985, 
reguladora de les bases de règim local, modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de 
modernització del Govern Local. (annex de modificacions, 18 de juny de 2004 i 15 de febrer de 2005).
 
2. Aprovar els estatuts de l'Assocaició "Red de ciudades AVE", constituïda pels municipis que es 
connecten mitjançant la línia fèrria a través de la infraestructura d'alta velocitat espanyola, incorporant 
les modificacions que s'han explicat a l'expedient. 



 
 
 
 
 
 

 8

 
3. Autoritzar a l'Il·lm. Sr. alcalde, de forma tan amplia com en dret sigui possible, per la signatura dels 
documetns i l'adopció dels acords necessaris per l'execució del previst en els punts precedents. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2005 PER ATORGAR AJUTS A PROJECTES 
D'ENTITATS ESPORTIVES D'ÈLIT DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar les Bases de la convocatòria 2005 per atorgar ajuts a proejctes d'entitats esportives d'elit de la 
ciutat de Lleida. 

 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA POSADA EN FUNCIONAMENT I COMPOSICIÓ DE L'ASSEMBLEA 
MUNICIPAL DE LES RELIGIONS 
  
Seguint les línies, aprovades pel Ple, de la creació d'un òrgan  municipal consultiu en matèria de 
religions , es van iniciar diferents torns de converses amb persones de les tradicions i comunitats 
religioses de la ciutat i també amb entitats relacionades amb temes religiosos, amb la finalitat de 
perfilar la proposta, veure com es composaria i definir els objectius generals de l'Assemblea Municipal 
de les Religions. 
 
Davant la complexitat que comporta aglutinar diferents tradicions religioses per endegar un treball 
conjunt vers la reflexió, el coneixement i el respecte, s'ha dut a terme una recerca per conèixer  altres 
experiències a nivell local, trobant l'existència de grups de diàleg interreligiós però  cap plataforma 
constituïda a nivell municipal.  
 
Es proposa que l'Assemblea Municipal de les Religions sigui un òrgan de participació sectorial creat a 
proposta de l'Ajuntament, amb funcions consultives i assessores en totes aquelles matèries 
relacionades amb els afers de les diferents tradicions religioses que s'esdevinguin a Lleida arrel de la 
configuració social de la ciutat que, en aquests moments, aglutina persones de diferents procedències, 
cultures i religions.  
 
Els objectius generals de l'Assemblea Municipal de les Religions són els següents: 
-Dur a terme funcions de consulta i assessorament a aquells àmbits municipals que ho sol·licitin. 
-Fer propostes d'actuació en temes de competència municipal que afavoreixin el diàleg interreligiós 
com una eina de pau i convivència. 
-Fer de mitjancera entre les diferents comunitats religioses per afavorir la cohesió social de la ciutat.
-Donar a conèixer les diferents tradicions religioses per millorar la comprensió de la diversitat. 
-Ser un referent en temes interreligiosos vers  la ciutadania. 
 
Els membres que es proposen per la composició de l'Assemblea Municipal de les Religions, una 
vegada consensuada la proposta amb les diferents parts implicades, són els següents: 
- President - President de l'Àmbit de Cultura, Esports i Drets Civils 
- Coordinador - Regidor de Drets Civils, Cooperació i Immigració 
- 2 representants de l'Institut Superior de Ciències Religioses de Lleida 
- 1 representant de l'Associació Amics de la UNESCO de Lleida 
- 1 representant de la Delegació Ecumènica del Bisbat 
- 1 representant de la Mesquita Omar 
- 1 representant de la Mesquita Ibn Hazn 
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- 1 persona de Lleida experta en temes interreligiosos 
- 1 representant de la Coordinadora de la Xarxa Catalana d'Entitats de Diàleg  
Interreligiós   
- 1 tècnica de la regidoria   
 
El president adoptarà les resolucions necessàries per garantir el funcionament i el desenvolupament 
de les tasques de l'Assemblea, que restarà oberta a la incorporació de nous membres a petició dels 
mateixos o proposats per l'assemblea 
Una vegada aprovada la proposta i nomenats els membres que constituiran l'Assemblea Municipal de 
les Religions, aquesta farà una proposta de reglament de funcionament. 
 
Atès que  l'Ajuntament  de  Lleida vol potenciar el diàleg i la comprensió de les diferents religions per 
afavorir la cohesió social, el respecte i la tolerància. 
 
Atès l'informe favorable de la Comissió Informativa de Cultura, Esports i Drets Civils, celebrada amb 
data 17 de maig de 2005 . 
 
Atès l'informe de la Secretaria General de data 23 de maig d'enguany. 
 
Atès l'acord de la Junta de Govern Local de data 24/05/05. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la proposta de posada en funcionament i composició de l'Assemblea Municipal de les 
Religions. 

 
 
 
16.- RATIFICACIÓ DISSOLUCIÓ DEL CONSORCI DE RECURSOS PER A LA INTEGRACIÓ DE LA 
DIVERSITAT (CRID) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar la dissolució del Consorci de Recursos per a la integració de la diversitat (CRID), aprovat 
inicialment pel Consell General d'aquest consorci, en sessió relaitzada el 29 de setembre de 2004, 
d'acord amb el que disposen els articles 313 i 324 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens 
locals de Catalunya.  

 
 
 
17.- APROVACIÓ ADHESIÓ AL CONVENI MARC ENTRE L'IMSERSO I LA FEMP PER A LA 
IMPLANTACIÓ D'UN SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DOMICILIÀRIA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
L'adhesió de l'Ajuntament de Lleida al conveni marc de col·laboració entre el Instituto Nacional de 
Servicios Sociales (actualment Institut de Migraciones y Servicios sociales) i la Federación Española 
de Municipios y Provincias, per a la implantació d'un servei de teleassistència domiciliària, signat a 
Madrid el 20 d'abril de 1993. 
 
La manifestació expresa de tenir coneixement de les "Normas generales del servicio de teleasistencia 
domiciliaria" d'octubre de 1999. 

 



 
 
 
 
 
 

 10

 
 
18.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA 
LLAR DEL SORD DE LLEIDA PER A LA CESSIÓ D'ÚS D'UN ESPAI 
  
L'Ajuntament de Lleida té, dins de les seves competències, la gestió dels serveis socials en la seva 
demarcació i l'exercici de l'activitat de foment. 
 
La Llar del Sord de Lleida, és una entitat sense afany de lucre que té, entre els seus objectius, la 
pomoció de programes i projectes encaminats a fomentar la integració i la participació de les persones 
amb anomalies a l'oïda i/o la parla, per a la consecució dels quals necessita comptar amb un espai on 
poder desenvolupar-los. 
 
L'Ajuntament de Lleida és propietari d'un local situat al carrer Venus, 12, baixos, l'ús del qual, per 
acord de ple de 26 de juliol de 1996, va cedir a la llar del Sord, entitat que ha continuat fins ara, fent ús 
dels espais cedits, els quals ha destinat als  fins estipulats. 
 
La Comissió Informativa de l'Àmbit de Benestar i Cohesió Socal en sessió realitzada el 23 de maig de 
2005, ha informat favorablement i per unanimitat la proposta de conveni entre l 'Ajuntament de Lleida i 
la Llar del Sord de Lleida per a la cessió d'ús d'un espai com a seu de l'entitat. 
 
Per unanimitat s'acorda l'adopció del següent acord: 
 
Aprovació del conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i la Llar del Sord de Lleida per a la 
cessió d'ús d'un espai com a seu de l'entitat.  

 
 
 
19.- APROVACIO INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURIDIQUES I ECONOMICO-
ADMINISTRATIVES PER A L'ADJUDICACIO D'UNA FINCA, SITUADA A L'AMBIT DEL PLA 
PARCIAL SUR-28 CIM LLEIDA, PARCEL.LA NÚM. 10, QUE S'HAURA DE DESTINAR A USOS 
LOGISTICS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar inicialment el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmico-Administratives que han de regir 
en l'alienació de la parcel·la núm. 10, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR-28 CIM LLEIDA, que 
s'haurà de destinar a usos logístics. L'alienació es durà a terme mitjançant subhasta, pel procediment 
obert i el sistema de tramitació ordinària. Aquesta parcel·la és propietat de l'Ajuntament de Lleida 
quant a un 62,5273841 %, i de   l'entitat mercantil  CENTRE INTEGRAL DE MERCADERIES I 
ACTIVITATS LOGÍSTIQUES, S.A. (CIMALSA), empresa pública de la Generalitat de Catalunya, quant 
a un. 37,4726159 %. 
 
És objecte de venda la parcel·la següent:  
 
"Urbana. Parcel·la assenyalada amb el número 10 en el plànol d'adjudicació de parcel·les resultants 
del Projecte de Compensació del Pla Parcial del Sector SUR 28 "CIM Lleida", situada en el terme 
municipal de Lleida, de figura quasi  trapezoïdal i de 22.400 metres quadrats de superfície (cota 
d'alçada mitjana +193,15). Afronta: al Nord-Oest, part amb la parcel·la número 9 d'aquest projecte 
adjudicada a l'Ajuntament de Lleida i part amb la parcel·la número 12.12 d'aquest projecte  qualificada 
com a verd privat,  mitjançant vial del polígon; al Sud-Oest, amb la parcel·la número 15 d'aquest 
projecte qualificada com a verd públic i adjudicada a l'Ajuntament de Lleida; al Nord-Est, mitjançant 
límit del polígon, amb la Sèquia Quarta del Canal d'Urgell; i al Sud-Est, amb la parcel·la número 12.13
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d'aquest projecte qualificada com a verd privat. Aquesta finca té per vinculació "ob rem", el 
percentatge de propietat de 10,22921% de cadascuna de les parcel·les qualificades com a verd privat 
del sector i que són les següents: 12.1, 12.2, 12.3, 12.4, 12.5, 12.6, 12.7, 12.8, 12.9, 12.10, 12.11, 
12.12 i 12.13 d'aquest Projecte de Compensació." 
 
Característiques de la parcel·la: 
 
La parcel·la té una superfície total de 22.400 m2  i un sostre edificable de 12.880.- m2 i es destinarà 
als usos permesos en el planejament del sector. 
  
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.220, Llibre 271, Foli 92, Finca núm. 
16914. 
  
Referència cadastral: 7297102 CG0079E  
 
El tipus de licitació s'estableix en la quantitat de 1.688.700 euros de principal, més un 16% d'IVA, 
equivalent a  270.192 euros.  
 
2.- Sotmetre el Plec de condicions a informació públic per un termini de 20 dies, període durant el qual 
es podran formular reclamacions i al·legacions.  
 
3.- Aprovar la convocatòria de la licitació per a l'alienació, mitjançant subhasta, pel procediment obert i 
el sistema de tramitació ordinària de la finca esmentada en el punt primer d'aquest acord.  
 
4.- Considerar aprovat definitivament el Plec de Condicions en el supòsit que no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions. 
 
5.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a desenvolupar la resta del procés 
licitatori, així com per a l'adjudicació de la finca, d'acord amb les atribucions que li confereix 
l'art.21.1.p) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Igualment, facultar 
a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'atorgament de l'escriptura pública 
d'adjudicació de la finca." 

 
 
 
20.- DESAFECTACIÓ DE L'ÚS I SERVEI PÚBLIC CULTURAL DE L'EDIFICI DEL ROSER I 
RENÚNCIA DEL DRET D'USDEFRUIT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectació de l'ús com a bé afecte al servei públic cultural de l'edifici conegut com "El Roser", de 
titularitat estatal, sobre el qual l'Ajuntament de Lleida n'ostenta un dret d'usdefruit.  
 
Aquesta finca figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 1685, Llibre 928, Foli 
71, Finca núm. 63488. Igualment, figura inscrit en el Registre General de Béns d'Interès Cultural amb 
el codi d'identificació R-I-AR-0000036. 
 
Referència cadastral: 2098510 CG0029G 
 
2. Renunciar al dret d'usdefruit que l'Ajuntament ostenta sobre l'edifici del Roser, per tal que aquest es 
destini a Parador de Turisme, d'acord amb les previsions del Ministerio de Industria, Turismo y 
Comercio per a l'obertura de nous equipaments turístics. 
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3. L'Ajuntament de Lleida continuarà utilitzant l'edifici fins que la marxa de les obres del parador no 
exigeixin el seu desallotjament i es reserva l'ús cultural i social que tradicionalment en fa la ciutadania i 
l'Ajuntament de Lleida cada Onze de Setembre, en l'atri d'accés pel carrer Cavallers, amb motiu de la 
celebració de la Diada Nacional de Catalunya, en atenció al referent històric i simbòlic que representa 
l'edifici del Roser, molt especialment en aquesta data. 
 
4. Sotmetre l'expedient a informació pública durant un termini de 20 dies, període en què es podran 
formular al·legacions i reclamacions. En el supòsit de no haver-n'hi l'acord adquirirà plena eficàcia. 
 
5. Delegar en la Junta de Govern local la resolució de les al·legacions o reclamacions que puguin 
plantejar-se. 
 
6. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tant amplis com en dret calguin per a l'execució d'aquest 
acord.  

 
 
 
21.- RATIFICANT EL CONVENI SUBSCRIT PEL PT i OP DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I L'ASSOCIACIÓ PROVINCIAL EMPRESARIAL DE TRANSPORTS 
DE MERCADERIES PER CARRETERA RELATIU A L'ESTACIONAMENT DEL POL.IND. EL SEGRE 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.Ratificar el Conveni de col·laboració, de data 13 de maig de 2005, subscrit entre el Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya,  l'Ajuntament de Lleida i 
l'Associació Provincial Empresarial de Transports de Mercaderies per Carretera relatiu l'ampliació i 
adequació de l'àrea d'estacionament de vehicles de transport del Polígon Industrial "El Segre". 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde, amb poders tant amplis com calguin,  per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
22.- RATIFICANT EL CONVENI SUBSCRIT AMB TELTRONIC, SAU, RELATIU A L'AUTORITZACIO 
DE L'US DE DOMINI PUBLIC D'UN LOCAL MUNICIPAL DEL TURO DE GARDENY 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
 
1. Ratificar el conveni, de data 17 de maig de 2005, subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i l'entitat 
mercantil TELTRONIC, SOCIEDAD ANÓNIMA UNIPERSONAL, en virtut del qual es regula 
l'autorització, per part de l'Ajuntament de Lleida, a l'esmentada entitat, de l'ús d'una part de la 2a 
planta d'un edifici, anomenat núm. 28-B, zona esquerra, que consta d'una planta diàfana, tres 
estances i dos serveis, amb una superfície aproximada de 335 m2, qualificat de bé de domini públic, 
situat al Turó de Gardeny, per tal de destinar-lo a la instal·lació d'un Centre de Desenvolupament de 
Tecnologia. Tot això, en el marc d'una perspectiva de col·laboració i implicació per part de 
TELTRONIC, S.A.U. en el "Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari"  del Turó de Gardeny. 
  
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde, amb poders tant amplis com calguin,  per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
23.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE CONSTRUCTIU I D'EXECUCIÓ DE LES OBRES 
DEL COL·LECTOR DEL PLA DE MAGRANERS 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. José Antonio Ballarin Mur, en representació dels 
Srs. Francisco Arada Ureña, Baldomero Pérez Chacon i Ramona Vidal Prim, relativa a la modificació i 
trasllat del traçat referent al Projecte constructiu del col·lector del Pla de Magraners. 
 
2. Aprovar definitivament el Projecte constructiu del col·lector del Pla de Magraners amb les variacions 
que es desprenen de l'informe tècnic del Servei d'Enginyeria Municipal, de data 18 de maig de 2005 i 
que resten reflectides en la documentació adjunta. 

 
 
 
24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL EN 
L'ÀMBIT SUR 4 "SECÀ DE SANT PERE" 
  
Amb 16 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 10 abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment la Modificació puntual de Pla General en l'àmbit del SUR 4 situat al Secà 
de Sant Pere, presentat pels propietaris majoritaris de l'àmbit (Francesc Rosich i Bergadà i altres) 
d'acord amb l'nforme tècnic del Servei d'Urbanisme de data 11 de desembre de 2004, amb l'informe 
complementari del Servei d'Enginyeria i del Servei d'Urbanisme de data 10 de gener de 2005 i d'acord 
amb les consideracions de l'apartat sisè de l' informe-proposta. 
 
2. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per la seva aprovació definitiva si 
s'escau. 

 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL A L'ÀMBIT 
SUR 12 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment  la Modificació puntual de Pla General en el sector SUR 12 (sòl 
urbanitzable delimitat) consistent amb un increment  de densitats amb destí d'habitatge protegit i un 
ajust de la delimitació  en el sector, presentada pel Sr. Jaume Casanovas i altres, d'acord amb el text 
refós presentat en data 10 de març de 2005, amb les següents prescripcions: 
 
Es corregeix l'apartat 6.c en el quadre on diu "M2 d'espai lliure" ha de dir "M2 d'equipament". 
 
2. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per l'aprovació definitiva si s'escau.  

 
 
 
26.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L 'ARTICLE 11 i 15 DE LES 
NORMES URBANÍSTIQUES DEL PLA GENERAL DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació puntual de les NNUU del Pla General de Lleida, relativa al 
text dels articles 11, (afegint un tercer apartat) i 15 (modificant l'apartat segon), amb el següent 
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contingut: 
 
Article 11 Desenvolupament del Pla en sòl urbà 
 
3. El Planejament derivat podrà proposar una distinta ordenació de la definida               en el Pla, 
sempre que s'asseguri el manteniment dels sistemes generals del               sector o polígon d'actució 
sense perjudici del seu ajust per aconseguir una               adequada coherència en relatició amb 
l'estructura general de la ciutat.  
 
Article 15 Determinacions Fonamentals 
 
2. El planejament derivat podrà proposar una distinta ordenació dels Sistemes                urbanístics 
Generals de la definida en el Pla, sempre que s'asseguri el                       manteniment dels mateixos 
en el polígon o sector d'actuació urbanística, i               complementar i adaptar els paràmetres 
secundaris. Concretament podran               adoptar l'edificabilitat màxima, adaptar o completar els 
paràmetres de               l'ordenació del Pla General, sense sobrepassar aquesta edificabilitat, ni  
excedir-se de la tolerància quantitativa de l'article anterior d'aquestes               normes per als 
paràmetres no fonamentals del Pla General. 
 
2n. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de la Generalitat de Catalunya per la 
seva aprovació definitiva, si s'escau. 

 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE LLEIDA A 
L'ÀMBIT DE LA LLOTJA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General en l'àmbit de la Llotja, promoguda per 
l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord amb l'apartat sisè de l'informe-proposta. 
 
3r. Sotmetre-ho a informació pública durant el termini d'un mes mitjançant anunci al BOP, a la premsa 
local i al tauler d'edictes municipal.  

 
 
 
28.- INICIANT EXPEDIENT D'EXPROPIACIÓ DE LES FINQUES AFECTADES PER LES OBRES 
DEL COL·LECTOR DEL PLA DE MAGRANERS I PETICIÓ DE LA DECLARACIÓ D'URGÈNCIA AL 
CONSELL EXECUTIU DE LA GENERALITAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Iniciar l'expedient d'expropiació de les finques afectades pel traçat del col·lector del Pla de 
Magraners. 
 
2n. Aprovar la relació de béns i drets afectats. 
 
3r. Sotmetre-la a informació pública pel termini d'un mes per a que pels interessats en el procediment 
es puguin fer les reclamacions  que es considerin pertinents. 
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4t. Sol·licitar al Consell Executiu de la Generalitat de Catalunya la declaració del tràmit d'urgència de 
les finques afectades. 

 
 
 
29.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L'ORDENANÇA REGULADORA DELS ESTABLIMENTS DE 
CONCURRÈNCIA PÚBLICA DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovació definitiva del text de l'Ordenança Municipal reguladora dels establiments de 
concurrència pública de Lleida. 
 
Segon.- Estimar en els termes fixats en els informes tècnics de 18 de maig de 2005, les al·legacions 
presentades per: 
 
- El senyor Antonio Mas Claverol, president del Gremi de Forners de les Terres de Lleida. 
- El senyor Joaquim Mateo Roselló en representació de la Federació d'Associacions de Veïns de 
Lleida i Província. 
- El senyor Ramon Solsona Vila, en representació de la Federació Provincial d'Hostaleria de Lleida.
- Els senyors i senyores José Sánchez Ignacio, Antonio Moreno Ortega, Noel Ardanuy Romero, 
Estanislao Farré Torruella, Daniel Massot Esquerda, Antonia Baños Betea i  Carlos Rodríguez 
Cuadra. 
 
Tercer.- Desestimar de conformitat amb la motivació establerta en els informes tècnics de 19 de maig 
de 2005 les al.legacions formulades per: 
 
- Les senyores Yolanda Lorenzo Moreno i Isabel Barbecho Moncho. 
- La senyora Purificación Vallés López. 
- El senyor Giusepe Comparetto. 
 
Quart.- Publicar en el Butlletí Oficial de la província el text íntegre de l'Ordenança Municipal reguladora 
dels establiments de concurrència pública a Lleida, així com, inserir-la en el taulell d'anuncis de la 
Corporació i anunciar en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la referència del BOP en el què 
s'hagi publicat íntegrament el text. 

 
 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  RELATIVA A LA CONSTRUCCIÓ D'UN CENTRE 
PENITENCIARI A LA COMARCA DE LA SEGARRA 
  
Amb 13 vots a favor de CiU, PP  i ERC-EV i 13 abstencions del PSC i ICV-EA, s'acorda aprovar la 
moció presentada pel grup municipal del PP amb les esmenes proposades del grup d'ERC.EV, que té 
el text següent: 
 
Primer,- L'Ajuntament de Lleida rebutja que s'imposi la construcció d'un nou centre penitenciari a les 
terres de Lleida i el seu entorn proper atenent l'opinió i la voluntat dels veïns de les poblacions 
afectades que, avui per avui, és majoritàriament contrària a la construcció d'aquesta presó projectada 
per la Conselleria de Justícia de la Generalitat. 
 
Segon.- Instar a la Conselleria de Justícia per tal que tingui en compte les opinions de les institucions 
que representen les poblacions afectades i els veïns expressades en les reunions oficials mantingudes 
entre totes les parts en les darreres setmanes, abans d'adoptar una decisió definitiva sobre la 
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construcció d'un nou centre penitenciari a les Terres de Lleida i el seu entorn proper. 
 
Tercer.- Traslladar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, al president del 
Parlament, al conseller de Justícia, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Consell 
Comarcal de la Segarra i als alcaldes dels ajuntaments d'Estaràs i Sant Ramon. 

 
 

 
 

INTERVENCIONS 
 
 
Punt número 30. Moció del grup municipal  del PP relativa a la construcció d’un centre 
penitenciari a la comarca de la Segarra 
 
 
La Sra. Arnalot presenta la moció i llegeix l’exposició de motius de la proposta. També llegeix el 
contingut íntegre dels tres punts de la part dispositiva de l’esmentada moció.  
 
El Sr. Pané diu que el seu grup s’abstindrà de votar aquesta moció. Tot i això, vol fer constar un seguit 
de consideracions per explicar aquesta abstenció i perquè puguin servir com a element de reflexió.  
En primer lloc, creu que crear una opinió pública segons la qual els centres penitenciaris són “la negror 
del món” és un error i, segurament, és una manera d’enverinar l’opinió pública que ha de reflexionar 
sobre els serveis dels quals vol dotar-se. És important tenir serveis que aportin a la comunitat de 
riquesa (n’explica diversos exemples), però també és igual d’important la instal·lació de centres 
penitenciaris i aplicar una correcta política penitenciària encaminada a la reinserció i la recuperació de 
les persones que han delinquit.  
En segon lloc, fa referència a la idea  que amb la presó de Lleida les nostres terres ja compleixen la 
seva quota de solidaritat amb escreix. S’ha dit moltes vegades que la ciutat de Lleida dóna solidaritat 
més que en escreix amb relació a Catalunya. El seu grup no ha cregut mai en les províncies (el grup 
del PP segurament sí i els que donen suport a aquesta moció segurament també). No es tracta de 
debatre la solidaritat d’una província. Nega l’existència de les províncies i diu que es treballa per 
aconseguir que la divisió territorial entengui Catalunya com  un territori únic. No estan d’acord que el 
nou centre penitenciari vagi allà on es diu que es vol ubicar (Estaràs o les seves proximitats). Creu que 
la política penitenciària ha d’anar encaminada bàsicament a la reinserció de les persones penades i 
que per això els centres penitenciaris han d’estar ben comunicats (per facilitar la presència dels 
familiars). Aquestes institucions han de tenir en la seva proximitat llocs per a l’allotjament, vida i 
dinamisme que creïn oportunitats. La reinserció ha de comptar també amb oportunitats laborals i el 
territori ha de tenir activitat laboral suficient per poder donar oportunitats a les persones que hi ha 
internades. Hi ha ubicacions infinitament millors per aplicar  la política de reinserció.  No creu, doncs, 
que Estaràs sigui el lloc adequat per fer-hi aquesta instal·lació. 
Diu que quan el grup del PP presenta aquesta moció no fa cap mena d’exercici d’imaginació. No dóna 
cap mena d’alternativa. No parla de la política penitenciària ni d’altres oportunitats. És evident que cal 
dialogar amb el territori. Creu que, en bona part, el PP és qui ens ha dut a la massificació  dels centres 
i a la manca d’oportunitats de les persones que hi ha internades, amb la darrera modificació del Codi 
Penal. Creu que s’han negat les oportunitats. El PP dirà que no a aquest centre:   s’ubiqui en aquest  
lloc o en qualsevol altre.   
Critica el grup de CiU (que suposa que donarà suport a la moció) dient que han governat més de vint 
anys i només s’han fet dos nous centres penitenciaris, quan se sabia que era necessari fer-ne més.   
Reitera que Estaràs no és el lloc adequat per a aquest centre, però diu que no faran el joc a una moció 
que pretén eliminar la imaginació i aixecar l’alarma.  
 
 
El Sr. Sàez creu que aquesta moció no s’hauria de discutir al Ple de la Paeria; era lògic presentar-la a 
la Diputació de Lleida, ja que Estaràs està dins del seu àmbit d’actuació. Ens hem pronunciat sobre 
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qüestions d’abast general i, en aquest sentit, esmenta diversos exemples. Respecta el dret de 
proposta i per això s’han de pronunciar. El seu grup no pot estar d’acord amb la redacció original: es 
tracta d’una moció del “no a la presò”. El seu grup sí que es pot pronunciar sobre com s’ha d’instaurar 
un nou sistema de centres penitenciaris. Per aquest motiu, el grup d’ERC-EV va presentar ahir, en la 
Junta de Portaveus, sis esmenes a la moció; si el grup del PP acceptés aquestes esmenes,  suposaria 
el vot afirmatiu del seu grup. Fa una síntesi de les esmenes presentades: unes que suavitzen els 
termes de la moció original i altres que generalitzen els conceptes i les idees, no només concentrant-se 
en el cas d’Estaràs. Advoquen pel diàleg i el consens per  instal·lar el nou sistema penitenciari del país. 
Votaran a favor d‘una moció de diàleg i de consens general. Es vol recollir la veu dels alcaldes i 
regidors de la Segarra, no tant d’expressar el criteri propi de la nostra corporació. Es vol manifestar 
que qui ha de parlar sobre les condicions de la instal·lació d’un centre penitenciari a la Segarra sigui la 
gent de la pròpia comarca.  
 
La Sra. Tarruella anuncia que el seu grup votarà afirmativament a la moció del PP i espera que 
acceptin les esmenes presentades pel grup d’ERC-EV, amb les quals estan d’acord. El motiu de donar 
suport a la moció no és un  altre que un acte de solidaritat amb el territori, amb els alcaldes de les 
poblacions afectades i amb el Consell Comarcal  de la Segarra, que unànimement s’hi va manifestar 
en contra. Aquest suport és un motiu prou important. Recorda que en el temps de govern de CiU a la 
Generalitat es van haver de defensar de l’oposició d’alguns grups (ara són al govern) que es 
manifestaven en contra de presons que calia fer en aquell moment i explica a bastament diversos 
detalls d’aquests processos. Esmenta que li van doldre especialment les manifestacions en contra 
quan es va inaugurar el centre educatiu “El Segre”, perquè es va dir que s’assistia a la inauguració per 
pura lleialtat institucional. El que abans s’utilitzava en contra, ara algú vol fer-ho servir  com un 
argument a favor, tot i que l’únic que ha canviat ara és el color del Govern de la Generalitat. Els 
centres són necessaris i és el Govern qui ha de decidir on s’ubiquen, però dialogant amb els territoris. 
El Govern va presentar un pla de presons 2004-2010 en què no hi havia previst cap centre a Estaràs. 
Critica que ara es vulgui  fer aquest centre contra l’opinió de tots els alcaldes i del consell comarcal. 
Per aquests motius votaran a favor de la moció. 
 
El Sr. Alonso diu que aquesta moció és una moció – trampa, amb la que es volen aconseguir diferents 
objectius als que el text reflexteix. No s’està en contra de la presó sinó que es volen buscar diferències 
entres els grups del govern municipal que són els mateixos que els del Govern de la Generalitat. No 
correspon a cap tema que afecti al municipi de Lleida. Recorda que el grup del PP, quan governava el 
seu grup a Madrid i es presentava alguna moció de caràcter general, deia que mai més parlaria en el 
Ple de temes que no afectessin al nostre municipi. Aquesta moció no s’acceptaria a debat en altres 
cambres representatives. És lògic que es debati en la Diputació ja que afecta el seu territori. Els grups 
polítics hem de ser coherents i tenir la mateixa posició quan som al Govern que quan som a l’oposició. 
La nostra funció és tractar els problemes que afecten el municipi de Lleida i sobre els quals tenim 
interès, competències i capacitat de decisió. Aquesta matèria és competència del Govern de la 
Generalitat; és un debat complicat, però és obligació del govern prendre decisions: si és possible amb 
consens i si no és possible sense consens. A l’Ajuntament, anteriorment, s’havia debatut sobre les 
qüestions penitenciàries que afectaven el nostre municipi: com la presó de Ponent o com  el centre de 
Rufea. Aquest darrer centre, denominat educatiu, és un centre penitenciari de menors i d’això ens 
queixàvem a l’Ajuntament. Pregunta si la solidaritat s’ha d’exercir només amb els alcaldes de la 
Segarra o cal que es tingui amb el conjunt del país. Tots estem d’acord  que manquen centres 
penitenciaris a Catalunya.  Diu que el Pla director que es presentarà preveu la construcció de 8 centres 
penitenciaris i de 5 centres oberts (explica les dades sobre població penitenciària i sobre les tipologies 
de centres). Creu que no es pot magnificar la idea  que un centre penitenciari creï al seu voltant 
problemes d’inseguretat, ja que aquests generen un increment del contingent de policia. Comenta la 
generació de llocs de treball dels centres i les compensacions previstes per als territoris on s’ubiquen 
(esmenta experiències com les de la Roca del Vallès o Sant Esteve ses Rovires). El seu grup no vol 
interferir en aquest debat i per aquest motiu s’abstindrà.  S’aprovarà un acord amb els grups minoritaris 
del Ple. 
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La Sra. Arnalot respon a les intervencions precedents. Accepta les esmenes presentades pel grup 
d’ERC-EV ja que creu que no desvirtuen ni el sentit ni l’essència de la moció; es tracta de 
modificacions semàntiques. Al Sr. Pané li diu que el grup del PP creu en la província i que el grup 
d’ICV-EA també hi ha  de creure, ja que és present a la Diputació. Diu que els grups d’IC de la Segarra 
també rebutgen el centre penitenciari. La moció ni pretén criminalitzar res ni pretén fer demagògia. Es 
vol manifestar la solidaritat amb les terres de Lleida i especialment amb la comarca de la Segarra. Es 
demana diàleg i consens amb els afectats. També insisteix  que  el Pla director presentat al Parlament 
no s’havia previst fer cap nova presó a la província de Lleida. Critica les manifestacions del conseller i 
creu que no hi ha hagut diàleg. Respon al Sr. Alonso i diu que sembla que hagi contestat al grup de 
CiU i no als proponents de la moció. No s’està fent demagògia. Seria demagògica aquesta moció si el 
Pla director hagués previst un nou centre a les nostres terres, cosa que no ha estat així. Sobre els 
beneficis de les presons que ha defensat el Sr. Alonso li pregunta si en el proper programa electoral 
socialista es preveurà l’ampliació de l’actual presó. Agraeix els vots favorables dels grups de CiU i 
ERC-EV i lamenta l’abstenció dels grups del PSC i d’ICV-EA. 
 
El Sr. Pané recorda les crítiques fetes (amb prudència i amb respecte institucional) a la massificació de 
la presó de Ponent. No estan a favor de les províncies, la presència del seu grup a la Diputació ve 
derivada de la llei; defensa i ha defensat la necessitat d’una nova organització territorial, cosa que el 
PP no ha fet mai.  Diu que el grup d’ICV-EA a la Segarra ha manifestat que la presó no ha de ser a 
Estaràs, que és el que ell també ha dit. Cal parlar més amb el territori i aquesta opinió també la 
comparteix. Manifesta que el grup del PP parla traïdorament o equívocament; no va haver-hi cap 
diàleg quan es va imposar el Pla hidrològic. Reitera que la moció no s’hauria de debatre al Ple. 
Aquesta qüestió s’està debatent entre l’Administració de la Generalitat i les administracions i la 
població del territori. No hem d’interferir en aquest procés. Sobre les esmenes del grup d’ERC-EV creu 
que  no introdueixen cap element fonamental que pugui motivar una modificació del vot del seu grup.  
 
El Sr. Sàez diu que les modificacions semàntiques afecten al significat de les coses. S’equivoca qui 
vulgui buscar una crisi del govern municipal amb aquesta moció: en primer lloc perquè el pacte 
municipal actual no fa cap referència al municipi d’Estaràs. En segon lloc perquè fa un mes el grup 
d’ERC-EV perdia la votació d’una moció amb la posició en contra dels grups del PSC i PP i no va 
passar absolutament res. S’està exercint un dret democràtic.  Manifesta que els grups que voten avui 
aquesta moció representen els vots de la majoria dels ciutadans que van participar en les darreres 
eleccions municipals. Li agradaria que totes les discrepàncies que tingués aquest govern en els dos 
anys que manquen siguin d’aquesta naturalesa. És voluntat del seu grup que els dos anys que resten 
de mandat siguin tan positius com els dos anys precedents.  
 
La Sra. Tarruella està d’acord amb la Sra. Arnalot en el sentit que la crítica del Sr. Alonso a la moció 
s’ha fet responent al grup de CiU i no al grup que l’ha proposada. El grup de CiU no ha fet més que 
constatar la coherència entre el que deien abans i el que diuen ara. Creu que qui ha canviat són els 
grups que ara són al capdavant del govern de la Generalitat. També vol precisar al Sr. Alonso que mai 
no havia estat la presó de Lleida tan saturada com ara. El Centre Educatiu el Segre (que abans va 
passar a dependre d’Infància i ara torna a ser un centre de Justícia Juvenil) està també més saturat 
que mai i s’estan fent obres per ampliar-lo. Cal ser coherents amb les necessitats socials. El seu grup 
no hauria portat aquesta moció al Ple, però ja que s’ha plantejat cal manifestar amb valentia la 
solidaritat amb la resta del territori. Esmenta que en la proposta del Pla de presons s’havia  previst de 
fer un nou centre a les comarques de l’Anoia, Bages o la Segarra i potser alguna cosa hi ha tingut a 
veure, en el canvi de previsions, el color polític de l’alcalde del lloc on es comentava que aniria aquest 
centre.  
 
El Sr. Alonso, sobre l’assignació de serveis per l’anterior Govern de la Generalitat, comenta, com a 
exemple, l’assignació de la xarxa de parcs de bombers a Catalunya que es feia depenent del color 
polític de l’alcalde. Diu a la Sra. Arnalot que les esmenes acceptades no modifiquen la moció, si bé fan 
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més suaus algunes expressions i algunes paraules gruixudes. El contingut i el resultat són els 
mateixos. Està d’acord amb el Sr. Sàez que aquest tema no té res a veure amb el Programa de govern 
municipal. Aquest debat ha estat forçat per la presentació de la moció. Diu que la situació de 
massificació actual de les presons ve donada pel creixement de la població penitenciaria i això justifica 
encara més la necessitat de fer noves presons. El Pla director no està presentat oficialment i cal que 
s’adapti a les necessitats. Aquest debat no és el debat del nostre Ajuntament. Cal respectar a qui 
realment ho ha de debatre: els alcaldes de la Segarra i el conseller de Justícia.   
 
Clou el debat la Sra. Arnalot, que diu al Sr. Alonso que no pot acceptar que la moció tingui paraules 
gruixudes. El repta a dir quines són aquestes expressions. L‘exposició de motius no ha canviat i el punt 
tercer tampoc. Explica les modificacions introduïdes i creu que són encertades. Dóna les dades sobre 
el Centre de Ponent que justifiquen clarament que es parli d’estat de massificació. Diu al Sr. Pané que 
no han actuat, en aquest cas, amb cap actitud traïdora: s’ha presentat una moció i res més. La seva 
actitud ha estat sempre correcta, en aquest Ple i en els anys que porta com a regidora.   
 
El Sr. alcalde remarca que el país necessita més presons i que la proposta dels llocs on ubicar-les 
correspon al Govern, que ha de parlar i pactar-ho amb el territori. Creu que hi ha una incompatibilitat 
tècnica entre el discurs que hi ha massificació a les presons i la negativa a fer nous centres. Cal 
presons i calen també altres nous equipaments per implementar el procés de reinserció de les 
persones que hi ha internades. El Ple ha tingut un consens absolut en tots els punts que feien 
referència a la nostra ciutat i això cal agrair-ho a tots els grups (només hi ha hagut una abstenció en un 
sol punt). En aquesta moció s’ha vist una prova de la solidesa del govern municipal: cal buscar les 
diferències a Vitòria o a Estaràs.  
 
S’aprova la moció, amb les esmenes introduïdes a proposta del grup d’ERC-EV, amb 13 vots a favor 
dels grups de CiU, PP i ERC-EV i 13 abstencions dels grups del PSC i ICV-EA. 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Gavín formula el prec següent.  
Vol demanar que es tingui un major respecte a la tasca de l’oposició o bé una major coordinació entre 
les diferents àrees del govern. Creu que el vot favorable a tot un seguit de punts ordinaris no dóna peu 
a les conclusions que el Sr. alcalde ha tret en la seva darrera intervenció.  
Fa referència a una  notícia periodística recent que es titula “la Paeria veu prioritari renovar la llum de 
l’avinguda del Segre”. Per dues vegades, a través d’esmenes al pressupost, el grup de CiU va 
proposar la renovació de l’enllumenat de l’avinguda del Segre i, com tantes i tantes altres ocasions, les 
propostes van ser rebutjades.  Les propostes es rebutgen de forma sistemàtica i de vegades amb 
arguments que no s’ajusten a la realitat. Aquestes mateixes propostes rebutjades després d’un temps 
s’acaben convertint en actuacions prioritàries pels responsables dels serveis municipals. O aquests 
responsables dels serveis els  donen una raó que els  neguen els responsables polítics o bé hi ha una 
tasca sistemàtica de rebutjar les propostes de l’oposició, encara que siguin raonables. Demana que el 
Govern es doni més presa a donar la raó al seu grup i així la ciutat hi guanyarà.  
 
El Sr. alcalde respon i diu que aquest Equip de Govern està aplicant el Programa d’Acció Municipal. 
Aquest programa preveu tot un conjunt de millores per a la ciutat entre les quals hi havia la millora de 
l’enllumenat. Explica que ja s’ha fet a la rambla de Ferran i ara s’actuarà sobre l’avinguda del Segre i 
els carrers adjacents i també en altres zones. Celebra la coincidència d’ interès de la ciutat entre el 
programa de govern i la visió que té l’oposició. La competència per marcar prioritats i terminis (i actuar 
pressupostàriament) correspon a l’Equip de Govern que s’alegra perquè hi ha coincidència en els 
objectius.  
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L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


